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Merfy, 
Op vrijdag 25 juni 2010 vroeg U mij advies naar aanleiding van het eindverslag van 
informateur in het kader van zijn werkzaamheden ten behoeve van een nieuw 
kabinet. Namens de CDA-fractie in de Tweede Kamer der Staten-Generaal moge ik U 
daarop het volgende adviseren. 

Op basis van het eindverslag ziet de CDA-fractie aanleiding om U te adviseren zowel 
een informateur van VVD- als van PvdA-huize te benoemen. Deze informateurs 
zouden op basis van een inhoudelijke verkenning moeten adviseren over de te 
nemen stappen die kunnen leiden tot de vorming van een kabinet dat mag rekenen 
op een vruchtbare samenwerking met de Tweede Kamer der Staten-Generaal. 

De CDA-fractie is bereid aan deze EES EL deel te nemen. 



Den Haag, 25 juni 2010 

In N vile > 

Graag spreek ik mijn waardering uit voor de uitnodiging om U in deze fase van de informatie 
te mogen adviseren. 

Mijn fractie heeft kennisgenomen van het eindverslag van de informateur en van zijn 

aanbeveling een onderzoek in te stellen naar de mogelijkheid van een kabinet “uit het brede 

midden.” 

Mijn fractie meent dat een kabinet van VVD, PvdA en CDA onvoldoende recht doet aan de 

verkiezingsuitslag. Voorts merk ik op dat de breuk in het vorige kabinet is ontstaan tussen 

CDA en PvdA; na een samenwerking die tot stilstand op menig beleidsterrein heeft geleid. 

Een coalitie van VVD, PvdA, CDA aangevuld met D66 en GroenLinks vindt mijn fractie een 

verlegenheidsoplossing. Het grote aantal betrokken fracties — waarvan er drie, of zelfs een 
combinatie van twee, numeriek overbodig zijn voor een parlementaire meerderheid — zou 

bovendien afbreuk kunnen doen aan de stabiliteit en slagvaardigheid van een dergelijk 
kabinet. 

Een kabinet bestaande uit VVD, PvdA, D66 en GroenLinks doet — met drie winnaars — recht 

aan de verkiezingsuitslag en biedt, naar het oordeel van mijn fractie, met een meerderheid van 

hervormingsgezinde partijen (het beste) perspectief op een vruchtbare samenwerking. 

Ik adviseer U dan ook bij voorkeur een - zolang nog geen keuze voor een coalitie is gemaakt - 

of twee informateurs te belasten met een nader onderzoek naar de mogelijkheid van een 

kabinet van zogenaamd paarse signatuur. 

Hoewel de informateur tot tweemaal toe heeft geconcludeerd dat dit pad onbegaanbaar was, 

kan ik het niet onvermeld laten dat mijn fractie het betreurt dat de mogelijkheid van een 

kabinet bestaande uit VVD, PVV en CDA niet in een driegesprek is onderzocht. 
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De informatie van de afgelopen anderhalve week heeft geen heldere uitkomst gegeven over de 
samenstelling van een nieuw kabinet. Een coalitie van VVD, PVV en CDA lijkt niet mogelijk 
te zijn, waarbij wel dient te worden aangetekend dat de drie partijen op geen moment met 
elkaar aan tafel hebben gezeten. Een debat in de Tweede Kamer kan wellicht leiden tot een 
definitieve conclusie over de onmogelijkheid van deze coalitie. 

Gezien de uitslag van de verkiezingen ligt een paarsgroene coalitie van VVD, PvdA, D66 en 
GroenLinks nu het meeste voor de hand. Drie partijen uit deze coalitie hebben zetelwinst 
geboekt, terwijl de PvdA slechts licht verloren heeft. Daarbij komt de vertegenwoordiging 
van ‘linkse’ en ‘rechtse’ partijen tegemoet aan de heel uiteenlopende voorkeuren van kiezers. 
Bovendien mag van deze partijen — gezien hun programma’s — worden verwacht dat zij de 
noodzakelijke sociale en economische hervormingen ter hand nemen. Daadwerkelijke 
onderhandelingen over deze coalitie hebben nog niet plaatsgevonden. De fractie van 
GroenLinks is van oordeel dat deze coalitie nu serieus onderzocht moet worden. 

Het middenkabinet van VVD, CDA en PvdA ligt gezien de verkiezingsuitslag niet voor de 
hand. Datzelfde geldt voor een zogenaamde vijf-partijen-coalitie. Onderzoek naar deze laatste 
coalitie is ook ontijdig daar er geen werkelijke onderhandelingen hebben plaatsgevonden over 
een gewoon meerderheidskabinet. 

Het advies van de fractie van GroenLinks is derhalve dat de mogelijkheid van een paargroene 
coalitie nu daadwerkelijk onderzocht wordt. Tegen een eventuele wens om twee informateurs 
aan te stellen heeft de fractie van GroenLinks geen bezwaar. 

Met gevoelens van de meeste hoogachting, 

Femke Halsema 

Fractievoorzitter GroenLinks


